
Szakmai út beszámoló – DUCOG konferencia  

2025. május 22-25. 

Brosig Borbála Mónika 

 

A DUCOG konferencia a CECOG szervezésében kerül megszervezésre évente, célja fórumot 

biztosítani a közép-európai kognitív pszichológiai tudományos közegnek. Önkéntesként és 

poszter előadóként vettem részt a május 22-25 közt megrendezett eseményen, így aktívan 

részt vettem a konferencia összes programján, a hívott és kiválasztott előadók prezentációin, a 

poszter sessionökön és a formális, illetve informális kapcsolatépítésre alkalmas szociális 

programokon. Ez volt az első nemzetközi konferencia, amin részt vettem, ezért meghatározó 

és tartalmas élmény volt, ami jó alapot ad a jövőre megkezdett doktori tanulmányaimnak. 

Szakmai szempontból a konferencia során legnagyobb hatással rám a poszter bemutatások 

voltak. Rövid idő alatt, hatékony információ-átadási formának találtam és reciprok hasznosul, 

mind az előadó, mind a hallgató fontos insightokat nyerhet a beszélgetés során. Megismertem 

1) új módszertanokat, kiemelten pl. az EEG klasszifikációnak egy új fajtáját, amiket a saját 

témámra alkalmazva szívesen hasznosítanék a jövőben 2) új paradigmákat, pl. a gaze-cueing 

task egy feature-alapon módosított változatát, illetve 3) új konstruktumokat és betekintést 

olyan területekre, amelyek alapból nem képezik a kutatási témám részét, mégis lehetnek 

átfedések. Az előadások emellett mélyebb betekintést nyújtottak egy-egy specifikus témába és 

olyan előadókat hallhattam, akik mögött teljes életnyi kutatás és kidolgozott elméletek állnak. 

Különösen inspirált egy előadás, amely egy jól kialakított paradigmát iterált különböző 

manipulációkkal, és ezáltal több 10 év alatt sikeresen lefedte a korábban kontrollálatlan 

tényezőket. Ez formálta a látásmódomat, felhívta a figyelmemet, milyen fontos egy kutatási 

téma mellett kitartani és annak az aspektusait lefedni, ahelyett, hogy kizárólag újabb és újabb 

kutatási résekre koncentrálna a kutató. 

A konferencián előadtam a saját poszteremet is (lsd. lenti kép), amelyre tudtam visszajelzést 

kapni más egyetemek hallgatóitól, PhD hallgatóitól, professzoraitól, új perspektívából. 

Kaptam olyan visszajelzést is, amelyet ötletként felhasználva kiegészíthetem a poszterből 

készített várható publikációt és tudtam én is módszertani magyarázatot és praktikus tippeket 

adni azoknak, akik korábban nem használtak többváltozós fMRI elemzést. A konferencián 

társszerzőként egy másik kutatási projekt bemutatásában is részt vettem, itt is kaptunk 

visszajelzést, ami további hasznosulási lehetőségekre hívta fel a figyelmet. 

Nagyon hálás vagyok, hogy olyan közeget teremtett a konferencia, ahol tudtam kérdezni és 

bátran válaszolni is a kérdésekre. A jövőben is szeretnék hasonló eseményeken részt venni, 

amelyek közepes, komfortos méretű, de nemzetközi színvonalú közeget hoznak létre, mert ez 

feltétele a produktív diskurzusnak. 

 

 



 


